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Roko Kursar (L) 
Helena Nanne (M) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Stefana Hoti (MP) 
 
Övriga närvarande 
Andreas Norbrant (Stadsdirektör) 
Jonas Rosenkvist (Avdelningschef) 
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§ 400 Genomlysning av funktionsstödsnämndens ekonomi 

STK-2022-1504 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 28 april 2022 att ge kommunstyrelsen och 
funktionsstödsnämnden i uppdrag att genomlysa funktionsstödsnämndens ekonomi, och 
återkomma med eventuella förslag på justeringar till kommunfullmäktige. Stadskontoret 
tillsammans med funktionsstödsförvaltningen gjorde en genomlysning av nämndens 
ekonomi, dess verksamheter och omvärldsfaktorer. Genomlysningen presenterades i 
rapporten Genomlysning - funktionsstödsnämndens ekonomi. I denna rekommenderades 
utveckling, åtgärder och justeringar inom nio olika områden. Det lämnades 
rekommendationer både till funktionsstödsnämnden och till kommunstyrelsen. Dessutom 
föreslogs att funktionsstödsnämnden och hälsa-, vård- och omsorgsnämnden skulle utreda 
förutsättningarna för att de hemtjänstinsatser som faller under funktionsstödsnämndens 
ansvar återigen utförs av hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen. 
 
Funktionsstödsnämnden behandlade ärendet den 24 april 2023 och beslutade att godkänna 
informationen samt att genomföra utredningens rekommendationer riktade till 
funktionsstödsnämnden och funktionsstödsförvaltningen. 
 
Den 7 juni 2023 beslutade kommunstyrelsen för egen del att funktionsstödsnämnden 
tilldelas ett tillfälligt utökat anslag för konsultstöd till framdrift av utvecklingsarbete inom 
personalområdet. 
 
Vid kommunfullmäktiges möte den 21 juni 2023 beslutade kommunfullmäktige om 
minoritetsåterremiss. Funktionsstödsnämnden anmodades att återkomma med en tydligare 
åtgärdsplan för att uppnå en budget i balans. De anmodades även att komplettera 
genomlysningen med faktiska siffror nedbrutet i nyckeltal kopplat till avvikande 
kostnadsutveckling per enhet under genomlyst period. 
 
Funktionsstödsnämnden behandlade det återremitterade ärendet den 28 augusti 2023. 
 
I föreliggande ärende föreslås även att kommunstyrelsen utreder principer och modeller för 
tilldelning av budgetram från kommunfullmäktige till funktionsstödsnämnden. Vidare 
föreslås att nämndens budgetram för förhyrning av LSS-boende för barn och unga justeras. 
 
Förslaget är att utredningen godkänns. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
besluta  

1. Kommunfullmäktige godkänner rapporten med genomlysning av 
funktionsstödsnämndens ekonomi. 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner funktionsstödsnämndens hantering av 
återremissen. 
  

3. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utreda principer och 
modeller för tilldelning av budgetram från kommunfullmäktige till 
funktionsstödsnämnden och att återkomma till kommunfullmäktige med förslag till 
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eventuell justering. 
  

4. Kommunfullmäktige justerar funktionsstödsnämndens budgetram från och med år 
2023 med 28 000 000 kronor för start av två nya LSS-boenden för barn och unga, 
med finansiering genom prognostiserade ökade skatteintäkter. 
  

5. Kommunfullmäktige ger funktionsstödsnämnden och hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden i uppdrag att utreda förutsättningarna för att hemtjänstinsatser 
för funktionsstödsnämndens målgrupper återigen utförs av hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till stadskontorets förslag. 
 
Helena Nanne (M) yrkar i första hand att ärendet återremitteras för beredning i enlighet 
med vad kommunfullmäktige anmodat funktionsstödsnämnden i sin grund till återremiss 
och i andra hand avslag på första och andra beslutspunkterna i stadskontorets förslag till 
beslut. 
 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på på Helena Nannes (M) yrkande 
om återremiss. 
 
Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
till stadskontoret och finner att ärendet ska avgöras idag.  
 
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall till stadskontorets förslag mot Helena 
Nannes (M) avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott bifaller 
stadskontorets förslag.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en skriftlig reservation, 
bilaga 2. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230904 Genomlysning av funktionsstödsnämndens 

ekonomi (efter återremiss) 
• Funktionsstödsnämnden beslut 230828 § 82 med Reservation (M) med 

instämmande av (C), muntlig Reservation (SD) och Särskilt yttrande (V) 
• Tjänsteskrivelse från funktionsstödsförvaltningen 
• Beslut KF 230621 § 126 med muntlig reservation (S), (L) och (MP) 
• Rapport - Genomlysning av funktionsstödsnämndens ekonomi 
• Förslag till beslut KS 230607 § 174 med reservation (M+C), (SD) och (V) 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 281 med reservation (M) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Genomlysning av funktionsstödsnämndens 

ekonomi 
• Funktionsstödsnämnden beslut 230424 § 48 med Reservation (M+C) och (V) 
• Kommunfullmäktige beslut 220428 § 102 med Särskilt yttrande (M+C) och (V) 
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Reservation 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-09-04 
Ärende 8. Genomlysning av 
funktionsstödsnämndens ekonomi 
Funktionsstödsnämnden tog i april beslut om att förvaltningen skulle genomföra utredningens 
rekommendationer. Ett sådant beslut lämnar i sin utformning delegation för vidare beslut 
med direkt inverkan över både personal och malmöbor i våra verksamheter. Moderaterna 
stod visserligen inte bakom nämndens beslut om att genomföra utredningens 
rekommendationer på befintligt underlag men tog här, med hänsyn till det, ett ytterligare 
tillfälle till att säkra upp effekterna för både brukare och anställda. 

Det är Funktionsstödsnämnden som övertrasserat sin budget varje år, 
Funktionsstödsnämnden som tagit fram åtgärder för att sen balansera sin ekonomi och det 
är Funktionsstödsnämnden som nu genomlyst densamma. Utan att tidigare följt upp 
nyckeltal, utan att sammanställa underlag för vidare åtgärdsplanering, utifrån det tycker vi att 
det brister som tillförlitligt och allsidigt underlag till beslut. I återremissen bad vi därför om 
nyckeltal kopplade till avvikande kostnadsutveckling per enhet under genomlyst period. 
Något vi tycker borde existera om man de facto har genomlyst ekonomin. Att 
Funktionsstödsnämnden nu hänvisar till den tabell av nyckeltal Moderaterna obegärde vid 
årsanalysen och som ska presenteras i delårsrapport så är ju detta andra nyckeltal. I 
årsanalysen vill nämnden följa utvecklingen genom ett antal kvalitetsparametrar från år till år 
i syfte att följa upp verksamheten, i genomlysningen vill vi ta reda på var och varför 
nämndens budget aldrig går ihop trots en flera år gammal åtgärdsplan. Vi har inte efterfrågat 
kvalitativa nyckeltal utan informativa. Vidare bad vi därför också om en tydligare åtgärdsplan 
för budget i balans. Genomlysningen kommer med ett flertal rekommendationer men ingen 
sammanställning av en åtgärdsplan kopplat till nyckeltalen som ligger till grund för analysen. 
Var ska något åtgärdas, vad ska åtgärdas, hur ska det åtgärdas, när ska det åtgärdas och 
vem ansvarar för att det blir gjort. Man hänvisar vidare till olika av nämndens 
uppföljningsdokument där man presenterar olika åtgärder utan vidare grund, plan och analys 
för dess påverkan. Någonstans borde nämnden förenkla för bra beslut, inte gömma 
underlaget i en labyrint av omorganisering och sidor av text. 

Moderaterna flaggar för att nämnden fortfarande saknar en grund för analys och 
rekommendation, en revision av faktiska siffror och mätbar kvalitet för malmöbon och dennes 
personal. Var läcker vi medel och vad innebär det för goda levnadsvillkor, självbestämmande 
och delaktighet för malmöbor med funktionsnedsättning. Ska nämnden i blindo göra det 
genomlysningen rekommenderar borde ett mer utförligt underlag vara på sin plats. Ett luddigt 
kanske i en rapport blir genom ett politiskt beslut till ett faktum. Ett sådant faktum har direkt 
inverkan på malmöbor i våra verksamheter, vår personal eller bådadera. Vare sig det handlar 
om indragna timmar, byte av arbetsplats, ny personal eller väktare utanför dörren så kan det 
vara livsomvälvande för den det berör. 

Moderaterna yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras till funktionsstödsnämnden 
och i andra hand avslag på att-satserna 1 och 2. 

Bilaga 2
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Reservation 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 

 

Helena Nanne (M)  
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